

The 2011 Autumn John W. Holmes Memorial Lecture

“The Use and Eradication of Child Soldiers in Failing States”

FEATURED SPEAKER :

**Lieutenant-General The Honourable
Roméo A. Dallaire (Ret'd), Senator**



Date: Wednesday, November 23, 2011
Time: 7:30 p.m.
Location: York Hall, Room 204
Glendon College, 2275 Bayview Ave.

Lieutenant-General The Honourable Roméo A. Dallaire is a Canadian Senator and a retired Canadian Army Lieutenant-General. Most notably, LGen Dallaire was appointed Force Commander of the United Nations Assistance Mission in Rwanda (UNAMIR) prior to and during the 1994 genocide. LGen Dallaire provided the United Nations with information about the planned massacre, which ultimately took more than 800,000 lives in less than 100 days yet permission to intervene was denied and the UN withdrew its peacekeeping forces. His courage and leadership during this mission earned him numerous awards and the affection and admiration of people around the globe. LGen Dallaire has served on the UN Advisory Committee on Genocide Prevention, as Special Advisor to the Minister of Veterans Affairs Canada, as Advisor to the Minister of National Defense, and as Special Advisor to the Minister responsible for the Canadian International Development Agency on matters relating to War Affected Children. LGen Dallaire's most recent book, *They Fight Like Soldiers; They Die Like Children – the Global Quest to Eradicate the Use of Child Soldiers*, introduces the Child Soldier phenomenon and solutions to eradicate it: a mission to which LGen Dallaire has committed the rest of his life.

RSVP: events@glendon.yorku.ca

Seating is limited.

« *L'utilisation et l'éradication des enfants soldats dans les états déclinants* »

CONFÉRENCIER D'HONNEUR:

**L'honorable lieutenant-général
Roméo A. Dallaire (ret.), sénateur**



Date: mercredi 23 novembre 2011

Heure: 19 h 30

Lieu: Pavillon York, Salle 204

Collège universitaire Glendon, 2275, ave. Bayview

L'honorable lieutenant-général Roméo A. Dallaire est un sénateur canadien et un lieutenant-général (lgén) des Forces canadiennes à la retraite. Le lgén Dallaire a été le commandant de la Force de la Mission des Nations Unies pour l'assistance au Rwanda (MINUAR) avant et pendant le génocide 1994, qui a fait plus de 800 000 morts en moins de cent jours. Avant le massacre, il avait prévenu les Nations Unies de ce qui se préparait, mais l'autorisation d'intervenir n'a pas été accordée. Son courage et son leadership au cours de cette mission lui ont valu plusieurs prix et honneurs, de même que l'affection et l'admiration de gens du monde entier. Le lgén Dallaire a occupé diverses fonctions : membre du Comité consultatif des Nations Unies sur la prévention du génocide, conseiller spécial du ministre canadien des Anciens combattants, conseiller du ministre de la Défense nationale et conseiller spécial du ministre responsable de l'Agence canadienne de développement international sur les questions concernant les enfants touchés par la guerre. Le dernier ouvrage du lgén Dallaire, *Ils se battent comme des soldats, ils meurent comme des enfants – Pour en finir avec le recours aux enfants soldats*, décrit le phénomène des enfants soldats et propose des solutions pour l'éliminer. C'est la mission à laquelle le lgén Dallaire consacre maintenant sa vie.

RSVP: events@glendon.yorku.ca

Nombre de places limité.